
Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 9 stycznia 2023 roku 
Szkoła Podstawowa w Podkowie Leśnej ul. Jana Pawła II 20 

 
Obecni: 
– Małgorzata Łaskarzewska – przewodnicząca 
- Magdalena Eckhoff 
- Wojciech Żółtowski 

oraz 
Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Zamówień Publicznych w Urzędzie Miasta 
Podkowa Leśna Artur Paterek 
 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
3. Skarga dotycząca niezapewnienia dostępu do danych przestrzennych z zakresu 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
4. Skarga dotycząca remontu ul. Bażantów. 
5. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za 2022 rok.  
6. Propozycja planu pracy Komisji na 2023 rok. 
7. Sprawy różne. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1) 
 
Przewodnicząca rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.40 przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 3 członków Komisji: Małgorzata Łaskarzewska, 
Magdalena Eckhoff, Wojciech Żółtowski) oraz stwierdziła kworum. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji z dnia 3 października 2022 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 

 
Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji z dnia 11 października 2022 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 

 



Ad. 3) 

 
Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali pismo od Burmistrza Miasta odnoszące się 
do zarzutów podniesionych w skardze. Miasto Podkowa Leśna udostępnia nieodpłatnie 
zbiory danych dotyczące zagospodarowania przestrzennego poprzez usługę pobierania 
ATOM.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że przepisy prawa nie mówią o tym, że dokumenty 
planistyczne wprowadzone w latach ubiegłych, które obowiązują na terenie gminy muszą 
być w pełni zdigitalizowane. Obowiązujący plan miejscowy został uchwalony przed datą 
31.10.2022 r., w związku z czym nie jest konieczne wykonanie go w postaci mapy 
wektorowej. 
 
Członkowie Komisji wspólnie uznali skargę za bezzasadną, ponieważ Miasto Podkowa Leśna 
udostępnia dane przestrzenne zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.  

Projekt stanowiska w sprawie skargi został przeczytany oraz poddany głosowaniu. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, projekt 
stanowiska został przyjęty. 
Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie skargi dot. niezapewnienia 
dostępu do danych przestrzennych z zakresu miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 4) 

Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że skarga dotyczy materiałów, które zostały użyte 
do remontu drogi ul. Bażantów i została ona podniesiona do standardów „drogi twardej”. 
Przepisy ściśle określają, że „droga twarda” musi być wykonana na odpowiedniej 
podbudowie z zagęszczeniem i posiadać nakładkę bitumiczną, krawężniki, pasy i pobocza. 
Osoba skarżąca przeczytała z certyfikatu, że zastosowany został asfalt. Większość mas, które 
są wykorzystywane w budownictwie zawierają materiały ropopochodne, stąd taki wpis w 
certyfikacie. Droga podczas naprawy nie została utwardzona, a jedynie została ulepszona jej 
nawierzchnia. Do wyrównania nawierzchni drogi został wykorzystany gres kobaltowy, na 
który została położona klejąca emulsja. Mieszkańcy narzekają na doły w drodze, więc są one 
regularnie wyrównywane przez gminę za pomocą destruktu. Zastosowany przy naprawie 
drogi ul. Bażantów gres kobaltowy jest substancją mineralną.  
 
Autorka skargi powiedziała, że skarży się na zmianę nawierzchni drogi, ponieważ zmiana ta 
nie była konsultowana z Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i nie została 
przez niego zatwierdzona. Jeszcze w  maju droga ta była drogą gruntową, a podczas remontu 
zmieniono ją na drogę utwardzoną.  
 



Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że naprawa nawierzchni drogi polega na tym, że zrywa 
się pierwszą warstwę, następnie droga jest ubijana, polewana lepiszczem i zasypywana 
gresem. Dokładnie taki sposób był wykorzystany podczas ulepszenia nawierzchni ul. 
Bażantów.  
 
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że gmina wykorzystuję równiarkę na części dróg 
w Podkowie Leśnej, lecz ulica Bażantów ma nieustabilizowane podłoże, przez co użycie 
równiarki nie jest możliwe. Do dróg gruntowych zaliczane są wszelkie drogi wykonane z 
destruktu, tłucznia i gresu.  
 
Przewodnicząca powiedziała, że opisywane przez osobę skarżącą nowe okoliczności w 
sprawie skargi nie nastąpiły.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że na zdjęciach z 2019 roku udostępnionych w Google 
Street View widać, że na ulicy Bażantów była wykonana podbudowa.  
 
Autorka skargi powiedziała, że po pracach przy nawierzchni drogi gorzej jest jej się poruszać 
po ulicy, ze względu na wysypany tam grys, który się kruszy. Najlepsza byłaby droga, która 
wykonana byłaby z wbitych w ziemie kamieni polnych.  
 
Kierownik Ref. IK Artur Paterek powiedział, że w przypadku zastrzeżeń co do nawierzchni 
wykonanej drogi, gmina na wniosek mieszkańca może zgłosić reklamację, co skutkuję 
poprawą wykonanych robót przez Wykonawcę w ramach gwarancji. Jeśli po remoncie 
nastąpiło jakieś uszkodzenie nawierzchni to należy zgłosić to do Urzędu, w celu wykonania 
przeglądu i poprawy wykonanych robót. W przypadku przebudowy, remontu lub budowy 
nowych dróg, gmina występuje o pozwolenie do Mazowieckiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków, ponieważ w tych przypadkach zgoda Konserwatora jest wymagana. 
Poprawa nawierzchni polegająca na bieżącym utrzymaniu dróg nie wymaga konsultacji z 
Konserwatorem. Większość mieszkańców wnioskuje o to by gmina poprawiała stan dróg, a 
zarazem komfort życia mieszkańców.  
 
Radna Magdalena Eckhoff powiedziała, że Burmistrz Miasta nie potrzebował zezwolenia 
Konserwatora na wykonanie poprawy nawierzchni ul. Bażantów, ponieważ prace tam 
wykonanie nie wiązały się ze zmianą rodzaju drogi. Stan ten poświadczył również PINB. 
Powiedziała, że nie widzi jakichkolwiek nowych okoliczności uzasadniających zasadność 
złożonej skargi.  
 
Członkowie Komisji wspólnie stwierdzili, że nie zaistniały nowe okoliczności w sprawie i 
podtrzymują swoje stanowisko dot. skargi.  
Projekt stanowiska w sprawie skargi został przeczytany oraz poddany głosowaniu. 



W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, projekt 
stanowiska został przyjęty. 
Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie skargi dot. remontu ul. Bażantów, 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5) 

Przewodnicząca wyświetliła przygotowany projekt sprawozdania z prac Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji za 2022 rok.  
W wyniku jednogłośnego głosowania sprawozdanie Komisji zostało przyjęte. 
 
Ad. 6) 

Przewodnicząca wyświetliła przygotowany projekt planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji na 2023 rok.  
W wyniku jednogłośnego głosowania plan pracy Komisji został przyjęty. 
 
Ad. 7) 

Nie zgłoszono spraw różnych. 

Ad. 8)  

Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 9) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.00. 

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

 
                                                                                                      

Przewodnicząca Komisji  
Skarg, Wniosków i Petycji  

/-/ 
Małgorzata Łaskarzewska 

 

 


